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Sprawozdanie z walnego zebrania członków Stowarzyszenia Króla 

Kazimierza Wielkiego, odbytego 26 czerwca 2012 r.  

w Niepołomicach 

 

 

Zebranie otworzył przewodniczący Rady Stowarzyszenia, prof. 

Jacek Maciejewski z Bydgoszczy. Na wstępie dokonano wyboru 

przewodniczącego i sekretarza zebrania. Na przewodniczącą 

jednomyślnie wybrano Henrykę Kaszycką-Paniw z Przemyśla, a na 

sekretarza Lecha Łbika z Bydgoszczy. Sekretarz odczytał regulamin 

obrad, który został przyjęty jednogłośnie. 

Zebrani wybrali następnie członków dwóch komisji: Wyborczo-

Skrutacyjnej oraz Uchwał i Wniosków. W skład pierwszej z nich 

weszli: Hanna BłaŜejczak z Kowala (przewodnicząca), ElŜbieta 

Ługiewicz-Łbik i kpt. Paweł Wąsowicz, oboje z Bydgoszczy; w skład 

drugiej: prof. Zbigniew Zyglewski z Bydgoszczy (przewodniczący), 

Jerzy Giergielewicz z Włocławka i Renata Nowakowska z Przemyśla. 

Aktualny prezes, Eugeniusz Gołembiewski z Kowala, złoŜył 

zebranym sprawozdanie z działalności ustępującego Zarządu 

Stowarzyszenia, obejmujące okres minionej kadencji w latach 2008–

2012. Materiał w załączeniu. 

Z kolei sprawozdanie z kontroli finansowej działalności władz 

Stowarzyszenia w tejŜe kadencji przedstawił Wojciech Rudziński  

z Kowala, przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Materiał w załączeniu. 

Zaprezentowano przychody i rozchody w latach 2008–2011, ze 

szczególnym uwzględnieniem roku 2011, po czym Andrzej Borucki  

z Łęczycy, członek rzeczonej Komisji, zaprezentował dane finansowe  
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z pierwszych miesięcy roku bieŜącego (do 10 maja). Komisja 

Rewizyjna wnioskowała o udzielenie Zarządowi absolutorium. 

Po sprawozdaniach w sprawie działalności merytorycznej  

i finansowej odbyły się dwa kolejne głosowania, przy czym za kaŜdym 

razem 3 osoby wstrzymały się od głosu, a reszta głosujących była za 

przyjęciem omówionych sprawozdań. Skutkiem tego walne zebranie 

członków udzieliło jednogłośnie ustępującemu Zarządowi wymaganego 

absolutorium za rok 2011. 

Kolejnym punktem walnego zebrania była dyskusja na temat 

wspólnych przedsięwzięć członków Stowarzyszenia na rok najbliŜszy  

i całą następną kadencję do roku 2016. 

I tak prezes Eugeniusz Gołembiewski postulował kontynuację 

dotychczasowej działalności ze szczególnym uwzględnieniem 

umacniania partnerskich więzi między członkami Stowarzyszenia. 

Podniósł teŜ sprawę powołania do Ŝycia turystycznego Szlaku 

Kazimierza Wielkiego oraz omówił pokrótce kilka innych projektów, 

dotyczących między innymi dekoracji miast kazimierzowskich flagami 

pozostałych ośrodków stowarzyszonych, ustanowienia medalu 

Kazimierza Wielkiego, moŜliwości realizacji filmów promocyjnych 

miast członkowskich, udziału w ogólnopolskim plebiscycie na Polaka 

Wszech Czasów z głosem na rzecz wielkiego Piasta czy przekształcenia 

turnieju sprawnościowo-wojskowego, zorganizowanego niedawno przez 

I Pomorską Brygadę Logistyczną imienia Kazimierza Wielkiego  

w Bydgoszczy, w ogólnopolskie mistrzostwa szkół mundurowych. 

Aktorka Aldona Orman z Warszawy, jako swoista ambasadorka 

Kazimierza Wielkiego, apelowała o powszechny udział w internetowym 

głosowaniu na wybór Polaka Wszech Czasów. Spośród trzystu 
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wytypowanych postaci jesienią 2012 roku wybranych zostanie 12 osób, 

z grona których w telewizyjnym plebiscycie wyłoniony będzie 

zwycięzca. 

Profesor Jacek Maciejewski ogłosił, Ŝe bydgoski wiceprezydent, 

Jan Szopiński, wyraził zamiar zorganizowania w przyszłym roku  

w Bydgoszczy zlotu naleŜących do Stowarzyszenia szkół 

kazimierzowskich. 

Profesor Zbigniew Zyglewski odniósł się do idei wytyczenia 

turystycznego Szlaku Kazimierza Wielkiego. W związku z tą ideą  

w roku 2013 na Uniwersytecie Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy ma 

się odbyć sesja naukowa, poświęcona organizacji szlaków 

turystycznych i powiązana z dyskusją zaproszonych przedstawicieli 

ośrodków kazimierzowskich na temat moŜliwości wytyczenia 

międzyregionalnego szlaku kazimierzowskiego. 

Andrzej Borucki, dyrektor Muzeum w Łęczycy, omówił 

kazimierzowski konkurs historyczny o charakterze merytoryczno-

sprawnościowym, organizowany cyklicznie przez zarządzaną przez 

niego placówkę. Przekonywał do urządzania takich konkursów takŜe w 

innych miejscach. Zachęcał równieŜ do nadsyłania do Kowala 

ujednoliconych herbów miast członkowskich, aby moŜna było je 

następnie przenosić na tarcze herbowe i wykorzystywać podczas 

róŜnorakich imprez, zawodów czy turniejów     

Małgorzata Palka z Krakowa przedstawiła pomysł przyjęcia 

wspólnego hasła kazimierzowskiego dla całego Stowarzyszenia.  

   Szereg propozycji sformułował Radosław Cichański  

z Bydgoszczy. Mowa o pomyśle realizacji filmów promocyjnych miast 

kazimierzowskich, powołaniu do Ŝycia internetowego Muzeum 
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Cyfrowego Kazimierza Wielkiego, rozszerzeniu działalności 

Stowarzyszenia na Ukrainę, Litwę i Węgry, pozyskiwaniu środków na 

działalność ze źródeł zewnętrznych (w tym europejskich), wreszcie  

o udziale Stowarzyszenia w obchodach 680. rocznicy koronacji 

Kazimierza Wielkiego (w 2013 r.) czy w obchodach 650. rocznicy 

Krakowskiego Zjazdu Monarchów oraz załoŜenia Akademii 

Krakowskiej (w 2014 r.). 

Zamknąwszy część sprawozdawczo-merytoryczną walnego 

zgromadzenia członków Stowarzyszenia, przystąpiono do wyboru 

statutowych organów władzy tej organizacji na nową kadencję w latach 

2012–2016. 

Na wstępie wyborczej części obrad prezes E. Gołembiewski 

zaproponował zwiększenie liczby członków Rady Programowanej z 15 

do 25 osób, wszelako w wyniku krótkiej dyskusji rzecz postanowiono 

odłoŜyć do następnego walnego zgromadzenia członków. 

Do Rady kandydowało, po uprzednim zgłoszeniu i publicznym 

wyraŜeniu zgody, 15 osób; do Zarządu – 7 osób; do Komisji Rewizyjnej 

– 3 osoby. 

Po wyłonieniu kandydatów odbyły się dwa głosowania, z których 

jedno dotyczyło wyboru jawnego, a drugie blokowego zgłoszonych 

osób. Oba zaakceptowano jednogłośnie, po czym jednomyślnie 

dokonano wyboru wyłonionych kandydatów, którzy następnie wybrali 

spośród siebie przewidzianych statutem funkcjonariuszy. W wyniku 

przeprowadzonych wyborów władze Stowarzyszenia II kadencji 

ukonstytuowały się w następującym składzie: 
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Rada SKKW 

Jacek Maciejewski z Bydgoszczy – przewodniczący, Roman Ptak 

(burmistrz Niepołomic) – wiceprzewodniczący, Marek Chudoba 

(burmistrz Czchowa) – wiceprzewodniczący, Lech Łbik z Bydgoszczy – 

sekretarz, Stanisław Gliszczyński (burmistrz Koronowa) – członek 

prezydium, płk Dariusz Pluta (I Pomorska Brygada Logistyczna  

w Bydgoszczy) – członek prezydium. Członkowie: Zbigniew Zyglewski 

z Bydgoszczy, Jacek Lupa (wójt Lelowa), Mariusz Ryś (burmistrz 

Tuchowa), Bolesław Bujak (burmistrz Ropczyc), Miłosz Naczyński 

(burmistrz Przedborza), Janusz Macierzyński (burmistrz Opoczna), 

Dariusz Witczak (burmistrz Kruszwicy), Zenon Chojnacki (wójt 

Inowłodza), Jerzy Borowski (burmistrz Sandomierza). 

Zarząd SKKW  

Eugeniusz Gołembiewski (burmistrz Kowala) – prezes, Jan 

Klamczyński (wójt Szydłowa) – wiceprezes, Jan Szopiński 

(wiceprezydent Bydgoszczy) – wiceprezes, Zdzisław Zasada ze Słubicy 

Dobrej k. Warszawy – sekretarz generalny, Krystyna Pawlak z Łęczycy 

– skarbnik, Renata Nowakowska z Przemyśla – członek, Aldona Orman 

z Warszawy – członek. 

Komisja Rewizyjna SKKW  

Wojciech Rudziński z Kowala – przewodniczący, Andrzej 

Lewandowski z Kowala – sekretarz, Andrzej Borucki z Łęczycy – 

członek. 

Po zakończeniu procedury wyborczej głos zabrał prof. Antoni 

Barciak z Uniwersytetu Śląskiego w Katowicach, który pochwalił 

działalność Stowarzyszenia Króla Kazimierza Wielkiego na niwie 

edukacyjnej i społecznej, po nim zaś przemawiał prof. Zyglewski  



6 

 

 

 

 

z Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy, który jako 

redaktor „Zapisków Kazimierzowskich” apelował o publikowanie na 

łamach tego czasopisma informacji o aktualnych dokonaniach  

i atrakcjach turystycznych poszczególnych miejscowości. 

Na koniec spotkania Komisja Uchwał i Wniosków zobowiązała 

nowo wybrany Zarząd do określonych podjęcia działań w najbliŜszym 

czasie. Chodzi o udzielenie poparcia inicjatywie władz Bydgoszczy  

w sprawie organizacji zlotu szkół imienia Kazimierza Wielkiego; 

zmiany w statucie liczby członków Rady; zorientowanie się  

w moŜliwościach pozyskania środków zewnętrznych na działalność 

Stowarzyszenia; stworzenie cyfrowego Muzeum Kazimierza Wielkiego; 

wspieranie idei historyczno-sprawnościowych konkursów 

kazimierzowskich w Łęczycy; intensyfikację prac zmierzających do 

utworzenia kazimierzowskiego szlaku turystycznego; dalszą współpracę 

z wojskiem w celu kontynuowania zawodów sportowo-obronnych; 

udział w obchodach 680. rocznicy koronacji Kazimierza Wielkiego  

(w 2013 r.) oraz 650. rocznicy Krakowskiego Zjazdu Monarchów  

i załoŜenia Akademii Krakowskiej (w 2014 r.).   

 

Protokółował 

 

  Lech Łbik 

 

Niepołomice, 26 czerwca 2012 r. 

 


